
PROTOKÓŁ Nr XIV/2011
z przebiegu obrad XIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn

odbytej w dniu 29 grudnia 2011r.

Sesja rozpoczęła się o godz.12.00 i zakończyła się o godz.13.35
Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności.

Do punktu 1 porządku obrad:
A.Terlecki –  Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XIV zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.
Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecni są wszyscy radni, wobec czego rada może 
obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do punktu 2 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2011-2015.
5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2011.
6. Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy.
7. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012-2022.
8. Uchwalenie budżetu Gminy Lubiszyn na 2012r.:

a) projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
b) opinia Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych,
c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,
d) dyskusja,
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

9. Projekt uchwały w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej 
Zakładowi Usług Komunalnych w Lubiszynie w roku budżetowym 2012.

10.Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Gorzów Wielkopolski.
11. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Lubiszyn.
12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Cmentarzy Komunalnych oraz opłat 

obowiązujących na Cmentarzach Komunalnych w Gminie Lubiszyn.
13. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami.
14. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami.
15. Interpelacje i wnioski radnych.
16. Wolne wnioski i informacje.
17. Zamknięcie obrad sesji.
T.Karwasz – Zaproponował, aby zrezygnować z przedstawienia na dzisiejszej sesji 
sprawozdania Wójta i Przewodniczącego z pracy miedzy sesjami.
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Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 13, tj. 
sprawozdanie Wójta Gminy z pracy miedzy sesjami.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 14, tj. 
sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami.

A.Terlecki -  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  po  zmianach,  który  został 
jednogłośnie przyjęty w niżej podanym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2011-2015.
5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2011.
6. Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy.
7. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012-2022.
8. Uchwalenie budżetu Gminy Lubiszyn na 2012r.:

a) projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
b) opinia Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych,
c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,
d) dyskusja,
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

9. Projekt uchwały w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej 
Zakładowi Usług Komunalnych w Lubiszynie w roku budżetowym 2012.

10.Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Gorzów Wielkopolski.
11. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Lubiszyn.
12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Cmentarzy Komunalnych oraz opłat 

obowiązujących na Cmentarzach Komunalnych w Gminie Lubiszyn.
13. Interpelacje i wnioski radnych.
14. Wolne wnioski i informacje.
15. Zamknięcie obrad sesji.

Do punktu 3 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
A.Laskowiec – Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/91/2011.

Do punktu 4 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2011-2015.
A.Laskowiec – Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/92/2011.

2



Do punktu 5 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2011.
A.Laskowiec – Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/93/2011.

Do punktu 6 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy.
A.Laskowiec – Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/94/2011.

Do punktu 7 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy na lata 2012-2022.
A.Laskowiec – Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/95/2011.

Do punktu 8 porządku obrad:
Rada Gminy zapoznała się z projektem budżetu Gminy Lubiszyn na 2012r.
A.Laskowiec – Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały 
budżetowej na 2012 rok.
J.Klóska przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
budżetu Gminy Lubiszyn na 2012rok.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę budżetową Gminy Lubiszyn na 2012 rok Nr 
XIV/96/2011.

Do punktu 9 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji 
przedmiotowej Zakładowi Usług Komunalnych w Lubiszynie w roku budżetowym 2012.
A.Laskowiec – Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/97/2011.

Do punktu 10 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji 
Gorzów Wielkopolski.
M.Skrzypczak - Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy 
Lubiszyn na posiedzeniu w dniu 13.12.2011r., wydała pozytywną opinię w sprawie 
przedłożonego projektu Uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Gorzów Wielkopolski. Wyrażamy jednak ubolewanie z powodu wyłączenia z 
omawianej aglomeracji miejscowości Wysoka w Gminie Lubiszyn. Działania poprzednich 
władz naszej Gminy doprowadziły do usunięcia ww. miejscowości z projektów rozbudowy i 
modernizacji kanalizacji w ramach działań podejmowanych przez Związek Celowy MG-6, co 
uważamy za ogromnie niekorzystne dla gospodarki ściekowej na terenie naszej Gminy, 
jednakże mając na uwadze, że nasza negatywna opinia byłaby jednoznaczna z 
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zablokowaniem całej inwestycji, postanowiliśmy zaopiniować rzeczony projekt pozytywnie. 
Żywimy jednocześnie nadzieję, że nasza decyzja zostanie odczytana jako gest dobrej woli, co 
zaowocuje dobrą współpracą na przyszłość i pokaże, że Gmina Lubiszyn jest dobrym 
partnerem, z którym warto realizować wspólne przedsięwzięcia.
Takie stanowisko przekażemy do Związku Celowego Gmin MG-6.
T.Karwasz – Rozmawiałem ze ZCG i z PWiK i tak jak mówiłem na komisji, gdyby była 
negatywna opinia to zablokowana zastałaby cała inwestycja warta 350 mln.zł.
Obowiązuje nas jednak pewna konsekwencja decyzji podjętej wcześniej. Ta decyzja była 
podjęta w dniu 20 marca 2008r. na spotkaniu ZCG MG-6. Tematem tego spotkania było 
ustalenie ostatecznego zakresu prac, który wtedy osiągał współczynnik koncentracji 120 
mieszkańców na 1 kilometr sieci, itd. W trakcie tego spotkania padło takie stwierdzenie w 
pkt.5 „Gmina Lubiszyn rezygnuje z realizacji kanalizacji sanitarnej w m.Wysoka oraz z 
budowy rurociągu tłocznego do Wysokiej. Do realizacji w ramach wniosku pozostaje tylko 
modernizacja sieci wodociągowej Baczyna-Marwice. Gmina sporządzi odpowiednie pismo.”.
To jest deklaracja, która została złożona na tymże spotkaniu, w którym uczestniczył Zastępca 
Wójta Pan Daniel Niekrewicz.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/98/2011.

Do punktu 11 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 
Lubiszyn.
J.Bąkowski – Jeżeli uznajemy, że skarga jest bezzasadna, to trudno teraz udzielać pouczenia 
Wójtowi, że nieterminowo udziela odpowiedzi. Ta skarga była taka prosta, nie wymagała 
żadnych zleceń żeby wypowiadali się specjaliści, nie wymagała ekspertyz, które 
spowodowałyby wydłużenie terminu załatwiania. Wpłynęła ona do Rady Gminy 17 
października 2011r. i ponad 2 miesiące ja załatwiamy. Nie chciałbym wnikać, kto tu zawinił, 
ale jako Rada Gminy musimy uderzyć się w pierś, że trochę długo to załatwiamy. Pouczamy 
Wójta, aby w przyszłości sprawy takie załatwiał w terminie a sami 2 miesiące taką prostą 
sprawę przeciągamy.
T.Karwasz – Tu nie było winy tylko pewne zbiegi okoliczności. Pierwsze pismo było 
skierowane do ZUK-u. Tam była zmiana na stanowisku kierownika i to spowodowało pewne 
perturbacje. Odpowiedź na skargę jest udzielana po wysłuchaniu stron. W tej drugiej części z 
uwagi na zdarzenie losowe nie mogłem takich informacji udzielić i z tego tytułu tak się stało. 
Nikt tu nie robił jakiejś zbędnej zwłoki. Rada tez kieruje się swoimi terminarzami.
J.Obara – Pan Kowalski został powiadomiony, że to będzie dłużej trwało.
A.Terlecki – Przedstawił opinie prawną w sprawie pisma Pana K.Kowalskiego.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/99/2011.

Do punktu 12 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Cmentarzy 
Komunalnych oraz opłat obowiązujących na Cmentarzach Komunalnych w Gminie Lubiszyn.
Uchwała ta została pozytywnie zaopiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji w 
przedstawionej formie.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/100/2011.
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Do punktu 13 porządku obrad:
A.Terlecki – Na poprzedniej sesji radni zgłosili kilka wniosków. Chciałbym powrócić do 
wniosku Pana W.Zwieruho, który pytał o melioracje. Pan Wójt miał wystąpić do LZMiUW.
T.Karwasz – W między czasie zdarzyło się to, że powstała Spółka Wodna i to wszystko 
przejmuje. Ja już powstrzymuje się od tych działań melioracyjnych i raczej patrzę w kierunku 
spółki. Nie jest to nasze zadanie.
A.Terlecki – Czyli wszelkie sprawy, które radni zgłaszali odnośnie rowów to kierujemy do 
Spółki Wodnej?
T.Karwasz – To wszystko musi zacząć fizycznie funkcjonować.
A.Terlecki – W tej sprawie interpelował Pan Andrzejewski i pan Miszkiewicz.
T.Karwasz – Otrzymaliśmy odpowiedź w sprawie mostu, że jak gmina się dołoży to powiat 
zrobi.
G.Miszkiewicz – Tam trzeba 2-3 przyczepy gruzu zasypać, żeby to zabezpieczyć.
A.Terlecki – Rada Sołecka i Sołtys z Wysokiej zgłaszali, że w ich miejscowości brakuje 
informacji na temat bieżących spraw gminy. Czy w tej sprawie udało się cos poprawić?
T.Karwasz – Nie informowaliśmy, bo nie było w tym momencie takich spraw.
S.Andrzejewski – Czy będą lekarze w ośrodkach zdrowia w Stawie i Ściechowie? Do kiedy 
maja być złożone oferty przez stowarzyszenia, do 6 stycznia, czy do 9 stycznia?
T.Karwasz – Składanie ofert jest do 9 stycznia.
Jak Państwo wiecie poradnia Eskulap zrezygnowała z obsługi ośrodków zdrowia w Stawie i 
Ściechowie. Zaczęliśmy poszukiwać rozwiązania i jakoś szczęśliwie udało nam się tak to 
poprowadzić, że praktycznie bez przerwy ten rejon przejmuje Poradnia Rodzinna Państwa 
Ziętal z Myśliborza. Zasięgałem opinii w środowiskach lekarskich i jest ona dobra. Lekarze 
zaczną funkcjonować w Stawie i Ściechowie od 9 stycznia 2012r. Natomiast do tego czasu 
można zgłaszać się w przychodni w Myśliborzu.
S.Andrzejewski – W imieniu mieszkańców chciałbym podziękować Panu Wójtowi za szybką 
reakcję.
T.Karwasz – Mieszkanie się zwalnia i na razie pozostanie do dyspozycji gminy.

Do punktu 14 porządku obrad:
J.Obara – Mam informacje o zimowym utrzymaniu dróg. W Baczynie nie ma ujętych 
wszystkich ulic. Czy to trzeba dopisać?
M.Skrzypczak – Proponuję przejechać się po terenie z sołtysami lub radnymi i opracować 
plan odśnieżania.
T.Karwasz – Wszystkie drogi gminne będą odśnieżane.
J.Obara – Otrzymałem pismo od Starosty Gorzowskiego, pisze tam, co zrobiono, ale 
zmartwiła mnie jedna rzecz, że mówią o ograniczeniu wydatków, m.in. na inwestycje. My 
mamy zaplanowane środki na remont drogi w Marwicach, czy to może być zagrożone?
T.Karwasz – Na dzień dzisiejszy nie jest to zagrożone. Starostwo ma również część 
pieniędzy przeznaczone. Starostwo chciało żebyśmy uczestniczyli w połowie kosztów 
zarówno kredytu, jak i tej części własnej. Natomiast prawo mówi w ten sposób, że z naszej 
strony byłaby to dla powiatu dotacja. Natomiast, jeżeli robi to Starostwo, robi to na swoim 
majątku. W związku z tym ta część, którą by dostali z budżetu państwa w formie dotacji, twe 
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85a%, nie wchodzi im w te wskaźniki zadłużenia. Gdybyśmy wzięli kredyt to nam by to 
uniemożliwiło robienie czegokolwiek. Zawarliśmy na razie takie ustne porozumienie, że 
jeżeli oni będą musieli wziąć ten kredyt i poniosą z tego tytułu odsetki to my za tą naszą część 
kosztów tych odsetek bylibyśmy gotowi je ponieść, jeżeli inwestycja doszłaby do skutku.
A.Terlecki – podczas rozmowy z Panem M.Mołodciakiem wspomniał, że dzisiaj jest 
głosowany budżet powiatu i dochodziło do dużych tarć w związku z oszczędnościami, ale 
zapewniał mnie, że ta droga jest ujęta w tym budżecie. Jak będzie zobaczymy.

Do punktu 15 porządku obrad:
A.Terlecki dokonał zamknięcia obrad XIV sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:
K.Wiśniewska
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